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Protokół nr 47/2022 

z posiedzenia wspólnego Komisji 

odbytego w dniu 28 marca 2022  roku 

 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego  

i Obszarów Wiejskich oraz członkowie  pozostałych Komisji Rady Miejskiej. 

Nieobecni radni: Elżbieta Wojciechowska oraz Damian Florczyk 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

Ponadto w posiedzeniu Komisji uczestniczyli: 

Zastępca Burmistrza – Jolanta Chudzińska 

Skarbnik Gminy – Monika Hornicka 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i ustalenie porządku obrad. 

2. Zaopiniowanie materiałów na sesję.  

3. Wolne głosy i wnioski. 

4. Zakończenie. 

 

Ad. 1. Otwarcie posiedzenia i ustalenie porządku obrad. 

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego  

i Obszarów Wiejskich – Radosław Andrzejak przedstawił porządek obrad, który przyjęto bez 

zmian. 

 

Ad.2. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej: 

1) zmian budżetu i w budżecie na rok 2022 

Skarbik Gminy poinformowała, że: 

Po stronie  planu dochodów wprowadza się następujące zmiany:  

• dział 758 - zwiększa się dochody ze środków rezerwy części oświatowej subwencji 

ogólnej o kwotę 28.160,00 zł z  przeznaczeniem na wsparcie szkół w zakresie 

organizowania dodatkowych zajęć specjalistycznych z zakresu pomocy 

psychologiczno-pedagogicznej;  
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• dział 853 - wprowadza się środki w kwocie 1.035.000,00 zł w związku z realizacją 

projektu w ramach Programu Operacyjnego Polska Cyfrowa na lata 2014-2020 

„Wsparcie dzieci z rodzin pegeerowskich w rozwoju cyfrowym- Granty PPGR”; 

• dział 855 - zwiększa się dochody z tytułu zwrotu nienależnie pobranych świadczeń 

pielęgnacyjnych z lat ubiegłych; 

• dział 900 – zwiększa się dochody z tytułu zwrotu wniesionych nakładów na schronisko 

w Henrykowie prowadzone przez Miasto Leszno z powodu rozwiązania porozumienia z 

dnia 30 marca 2012 r. w zakresie prowadzenia schroniska dla bezdomnych zwierząt. 

Po dokonanych zmianach dochody  zwiększyły  się o kwotę 1.125.433,41 zł i wynoszą 

38.893.122,23 zł.  

Zmiany planu wydatków dotyczą: 

• dział 600 - zwiększa się wydatki na  zadaniu inwestycyjnym  Modernizacja drogi 

między blokiem 11 a 12 w miejscowości Karolew o wartość 20.000,00 zł;  

• dział 700- wprowadza się środki na opłatę za wieczyste użytkowanie;  

• dział 750 – zwiększa się wydatki na promocję gminy;  

• dział 754 – zwiększa się wydatki na wypłatę ekwiwalentu dla strażaków, zwiększa się 

wydatki na Powiatowe Obchody Dnia Strażaka oraz dokonuje się przesunięć na 

wniosek sołectwa Zalesie w planie Funduszu Sołeckiego; 

• dział 801 zwiększa się wydatki w jednostkach oświatowych na: 

- wynagrodzenia i pochodne nauczycieli w związku z dodatkowymi zajęciami 

psychologiczno-pedagogicznymi -28.160,00 zł;  

- dokonuje  się przesunięć wydatków w celu zabezpieczenia środków  na dokształcenie 

i doskonalenie nauczycieli; 

- zwiększa się wydatki na odsetki w związku ze spłatą wierzytelności za przedszkole; 

- zwiększa się wydatki na zadaniu inwestycyjnym - Przebudowa ze zmianą sposobu 

użytkowania parteru budynku szkoły na przedszkole w Zespole Szkolno-Przedszkolnym 

w Zimnowodzie o kwotę 6.000 zł; 

• dział 853- wprowadza się wydatki w związku z realizacją zadania „Wsparcie dzieci z 

rodzin pegeerowskich w rozwoju cyfrowym- Granty PPGR” na zakup laptopów;  

• dział 855- wprowadza się środki na wydatki w związku ze zwrotem nienależnie 

pobranych dotacji  wynikające ze zwrotu świadczeń z lat ubiegłych  wypłacanych z 

przez M-G OPS finansowanych dotacją; 

• dział 900- zwiększa się wydatki na utrzymanie zieleni w gminie, oraz dokonuje się 

przesunięć w planie finansowym funduszu sołeckiego na wniosek sołectwa Zalesie; 
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• dział 921 – dokonuje się przesunięć w planie finansowym funduszu sołeckiego na 

wniosek sołectwa Trzecianów i Zimnowoda. 

 

 Po dokonanych zmianach wydatki zwiększyły się o kwotę 1.125.433,41 zł i wynoszą 

46.483.771,31 zł.  

 

Pytań nie zgłoszono. 

Opinia Komisji: (nieobecny radny Jacek Gałczyński) 

a) Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 6 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania.  

b) Oświaty i Spraw Społecznych 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 5 członków Komisji, nikt nie był przeciwny, nikt 

nie wstrzymał się od głosowania.  

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 10 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

 

2) zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego – Zakład Aktywności 

Zawodowej w Leonowie z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych do 

budżetu Gminy Borek Wlkp.  

Skarbnik Gminy poinformowała, że na podstawie art. 15 ust 7 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 

roku o finansach publicznych Rada Gminy może podjąć uchwałę o zwolnieniu z obowiązku 

wpłaty nadwyżki środków obrotowych przez Samorządowy Zakład Budżetowy – Zakład 

Aktywności Zawodowej w Leonowie do budżetu Gminy. 

Zasadnicze znaczenie ma fakt, że nadwyżka środków obrotowych jest pojęciem z kategorii 

finansowych i nie jest tożsama z posiadaniem przez jednostkę środków pieniężnych.  

Nadwyżkę środków obrotowych Zakład Aktywności Zawodowej w Leonowie przeznaczy na 

wykonanie zadań statutowych.  

 

Radni nie zgłosili żadnych uwag. 

Opinia Komisji: (nieobecny radny Jacek Gałczyński) 

a) Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 6 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania.  

b) Oświaty i Spraw Społecznych 
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Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 5 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie  wstrzymał się od głosowania.  

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 10 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

 

3) sprzedaży nieruchomości gruntowej niezabudowanej stanowiącej własność Gminy 

Borek Wlkp. (działka o Nr ew. 46/2) 

Zastępca Burmistrza poinformowała, że przedmiotem niniejszej uchwały jest nieruchomość 

gruntowa - działka o numerze ewidencyjnym 46/2, o pow. 2,1283 ha, położona w Jeżewie. 

Nieruchomość w studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

przeznaczona jest w części pod rolniczą przestrzeń produkcyjną oraz w pozostałej części pod 

łąki, a także w części pod drogi do modernizacji i przebudowy - położona jest w strefie 

ochrony archeologicznej oraz w strukturze o wysokich walorach przyrodniczych. Z uwagi na 

brak planów na zagospodarowanie nieruchomości, zasadne jest podjęcie niniejszej uchwały. 

 

Pytań nie zgłoszono. 

Opinia Komisji : (nieobecny radny Jacek Gałczyński) 

a) Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 6 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania.  

b) Oświaty i Spraw Społecznych 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 5 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania.  

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 10 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

 

4) sprzedaży nieruchomości gruntowej niezabudowanej stanowiącej własność Gminy 

Borek Wlkp. (działka o Nr ew. 47) 

Zastępca Burmistrza poinformowała, że Przedmiotem niniejszej uchwały jest nieruchomość 

gruntowa - działka o numerze ewidencyjnym 47, o pow. 1,0300 ha, położona w Jeżewie. 

Nieruchomość w studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

przeznaczona jest w części pod rolniczą przestrzeń produkcyjną oraz w pozostałej części pod 

łąki - położona jest w strefie ochrony archeologicznej oraz w strukturze o wysokich walorach 
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przyrodniczych. Z uwagi na brak planów na zagospodarowanie nieruchomości, zasadne jest 

podjęcie niniejszej uchwały. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili żadnych uwag. 

Opinia Komisji: (nieobecny radny Jacek Gałczyński) 

a) Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 6 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania.  

b) Oświaty i Spraw Społecznych 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 5 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie  wstrzymał się od głosowania.  

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 10 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

 

5) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022-2024 

Zastępca Burmistrza poinformowała, że w związku z nowelizacją ustawy o zdrowiu 

publicznym oraz niektórych innych ustaw, samorządy gminne zostały zobowiązane, nie później 

niż do 31 marca 2022 roku przyjąć nowe, wspólne programy profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii. Uchwalone przed dniem  

1 stycznia 2022 roku gminne programy zachowywały moc do dnia uchwalenia wspólnego 

programu profilaktyki i rozwiazywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania 

narkomanii, nie dłużej jednak niż do dnia 31 marca 2022 roku. Elementem nowego programu 

stają się również zadania związane z przeciwdziałaniem uzależnieniom behawioralnym.  

Program w sposób kompleksowy podejmuje problemy z obszaru uzależnień od napojów 

alkoholowych i innych środków psychoaktywnych, uzależnień behawioralnych oraz przemocy. 

Zadania oraz sposoby i metody ich realizacji ujęte w Programie, są dostosowane do lokalnych 

potrzeb oraz możliwości ich realizacji w oparciu o istniejące zasoby osobowe, instytucjonalne i 

organizacyjne. 

Z uwagi na powyższe podjęcie niniejszej uchwały uważa się za zasadne. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili żadnych uwag. 

Opinia Komisji: (nieobecny radny Jacek Gałczyński) 

a) Rewizyjna 



 

 Str.6 

/str. 
69 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 6 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania.  

b) Oświaty i Spraw Społecznych 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 5 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie  wstrzymał się od głosowania.  

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 10 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

 

6) przekazania petycji według właściwości 

Przewodniczący Komisji Skarg, wniosków i petycji – Andrzej Kubiak poinformował, 

że zgodnie z treścią art. 91 ust. 3 ustawy z dnia 27 kwietnia 2001 r. Prawo ochrony środowiska  

(Dz.U. z 2021 r., poz. 1973 z późn.zm.) organem posiadającym kompetencje do rozpatrzenia 

możliwości wprowadzenia wnioskowanych w petycji zmian we wskazanych w niej uchwałach 

jest organ, który podjął takie uchwały, w więc Sejmik Województwa Wielkopolskiego. 

 Biorąc pod uwagę, że zgodnie z art. 6 ust. 1 ustawy z dnia 11 lipca 2014 r. o petycjach 

(Dz.U. z 2018r. poz. 870) adresat petycji, który jest niewłaściwy do jej rozpatrzenia, przesyła ją 

niezwłocznie, nie później jednak niż w terminie 30 dni od dnia jej złożenia, do podmiotu 

właściwego do rozpatrzenia petycji, zawiadamiając o tym podmiot wnoszący petycję. 

Przekazanie przedmiotowej petycji Sejmikowi Województwa Wielkopolskiego jest konieczne i 

w pełni uzasadnione. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili żadnych uwag. 

Opinia Komisji: (nieobecny radny Jacek Gałczyński) 

a) Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 5 członków Komisji, nikt nie był przeciwny,  

1 radny wstrzymał się od głosowania.  

b) Oświaty i Spraw Społecznych 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 5 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie  wstrzymał się od głosowania.  

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 9 członków Komisji, nikt nie był przeciwny,  

1 radny wstrzymał się od głosowania. 
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7) nadania nazwy drodze publicznej położonej na terenie miasta Borek Wlkp.  

Zastępca Burmistrza poinformowała, że zgodnie z art 18 ust. 2 pkt 13 ustawy z dnia 8 marca 

1990 r. o samorządzie gminnym, podejmowanie uchwał w sprawie nazw ulic, placów 

publicznych, mostów oraz wznoszenia pomników przyrody, należy do wyłącznej kompetencji 

właściwości rady gminy. 

Ustalenie nowej nazwy ulicy, będącej przedmiotem niniejszej uchwały, wiąże się z potrzebą 

zapewnienia prawidłowej i czytelnej numeracji porządkowej, położonych w jej sąsiedztwie 

nieruchomości przeznaczonych pod zabudowę. 

Należy zwrócić szczególną uwagę, iż nadanie nazwy ulicy służy bezpieczeństwu mieszkańców 

oraz precyzuje lokalizacje dla nieruchomości m.in. służb ratowniczych. 

 

Przewodniczący Rady – Tomasz Pawlak przedstawił życiorys Ignacego Talarczyka, jako 

propozycję nazwy ulicy, stanowi on załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

Radny Tomasz Szczepaniak przedstawił życiorys Konrada Kulczyńskiego, jako propozycję 

nazwy ulicy, stanowi on załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Rady – Tomasz Pawlak przedstawił życiorys Aleksandra Thomasa – 

propozycji nazwy ulicy zgłoszonej przez radnego Damiana Florczyka, stanowi on załącznik nr 

4 do niniejszego protokołu. 

 

Następnie Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Finansów- Radosław 

Andrzejak prosił o przegłosowanie zgłoszonych propozycji. 

Za  propozycją nazwy ulicy Aleksandra Thomasa     głosowało    0 radnych. 

Za  propozycją nazwy ulicy Konrada Kulczyńskiego  głosowało  13 radnych. 

Za  propozycją nazwy ulicy Ignacego Talarczyka       głosowało    0 radnych. 

 

Opinia Komisji w sprawie nadania nazwy ulicy Konrada Kulczyńskiego:  

(obecny radny Jacek Gałczyński) 

a) Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 7 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania.  

b) Oświaty i Spraw Społecznych 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 5 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie  wstrzymał się od głosowania.  
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c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 10 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

 

8) likwidacji Przedszkola Samorządowego w Wycisłowie wchodzącego w skład 

Zespołu Szkolno- Przedszkolnego w Borku Wlkp. 

Zastępca Burmistrza poinformowała, że zgodnie z art. 89 ust. 1, 3 i 6 ustawy z dnia 14 grudnia 

2016 r. Prawo oświatowe, szkoła prowadzona przez jednostkę samorządu terytorialnego (art. 4. 

Ilekroć w dalszych przepisach jest mowa bez bliższego określenia o: (szkole – należy przez to 

rozumieć także przedszkole) może zostać zlikwidowana z końcem roku szkolnego przez organ 

prowadzący szkołę, po zapewnieniu uczniom  możliwości kontynuowania nauki w innej szkole 

publicznej tego samego typu.  

Ze względu na brak dostosowania budynku Przedszkola Samorządowego w Wycisłowie do 

wymagań zawartych w  Rozporządzeniu Ministra Edukacji Narodowej z dnia 25 sierpnia  

2017 r. w sprawie wymagań ochrony przeciwpożarowej, jakie musi spełniać lokal, w którym są 

prowadzone oddział przedszkolny lub oddziały przedszkolne zorganizowane w szkole 

podstawowej albo jest prowadzone przedszkole utworzone w wyniku przekształcenia oddziału 

przedszkolnego lub oddziałów przedszkolnych zorganizowanych w szkole podstawowej  

(Dz. U. z 2020 poz. 1531) oraz wysokie koszty dostosowania tego budynku, podjęto decyzję o 

rozbudowie Przedszkola Samorządowego "Pod Dębem" w Karolewie, w którym zapewnione są 

miejsca przedszkolne dla dzieci z Przedszkola Samorządowego w Wycisłowie.  

Organ prowadzący uzyskał postanowieniem Nr 110.3.18.2022 Wielkopolskiego Kuratora 

Oświaty z dnia 23 lutego 2022 roku pozytywną opinię w sprawie likwidacji z dniem  

31 sierpnia 2022r. Przedszkola Samorządowego w Wycisłowie (Wycisłowo 66, 63-810 Borek 

Wielkopolski) wchodzącego w skład Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Borku Wlkp.). 

Projekt uchwały został skierowany do zaopiniowania do organizacji związkowych 

zrzeszających nauczycieli. W wyznaczonym terminie wpłynęła jedna pozytywna opinia ze 

strony Związku Nauczycielstwa Polskiego O/Borek Wielkopolski, będącego podmiotem 

upoważnionym do reprezentowania Ogólnopolskiego Porozumienia Związków Zawodowych 

Z powyższego względu podjęcie uchwały jest zasadne. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili żadnych uwag.  

Opinia Komisji:  

a) Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 7 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania.  



 

 Str.9 

/str. 
99 

b) Oświaty i Spraw Społecznych 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 4 członków Komisji, nikt nie był przeciwny, 1 

radny wstrzymał się od głosowania.  

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 11 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

 

Ad.4. Wolne głosy i wnioski. 

Radny Leszek Chałupniczak zapytał czy w budżecie Gminy są zabezpieczone środki na drogę 

w Bolesławowie od Zimnowody. 

Skarbnik Gminy  wyjaśniła, że jako inwestycja nie ma  zabezpieczonych środków. 

Radny Jacek Gałczyński wnioskował o modernizacje drogi w Zimnowodzie przy kościele. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że wskazany odcinek drogi jest przy drodze wojewódzkiej. 

Radny Tomasz Szczepaniak zapytał co dzieje się z wnioskiem o ustawienie znaku  70km/h na 

drodze od torów do obwodnicy Borku Wlkp.  

Radny Michał Dopierała poinformował, że nie załatano wszystkich dziur przy blokach w 

Jeżewie. 

Radny Radosław Andrzejak zapytał: 

1) jak przebiegają prace związane z łataniem dziur w drogach powiatowych i gminnych; 

2) jak postępują prace przy placu zabaw w Siedmiorogowie II. 

Zastępca Burmistrza wyjaśniła, że sprawa  placu zabaw w Siedmiorogowie II jest w toku. 

Innych pytań nie zgłoszono. 

 

Ad.5. Zakończenie.  

Wobec realizacji porządku obrad oraz braku innych głosów Przewodniczący Komisji Finansów, 

Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – Radosław Andrzejak zakończył posiedzenie. 

 

 

Protokołowała  Przewodniczący Komisji Finansów, 

Rozwoju Gospodarczego i  Obszarów Wiejskich 

 

Wiesława Wójcik                                                               Radosław Andrzejak 

 


